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ΕΡΩΤΗΣΗ 

Προς τον κ. Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικών Υποθέσεων 

Θέμα: «Οι δικαιούχοι του ΤΕΒΑ στις δυτικές περιοχές της Θεσσαλονίκης 

στερούνται τρόφιμα και είδη πρώτης ανάγκης εν μέσω υγειονομικής και 

οικονομικής κρίσης». 

Το Ταμείο Ευρωπαϊκής Βοήθειας προς τους Απόρους (ΤΕΒΑ), όπως 

καλώς γνωρίζετε, υποστηρίζει τη διανομή τροφίμων και βασικών υλικών 

αγαθών, συνδυάζεται δε με συνοδευτικά μέτρα τα οποία συμβάλλουν στην 

κοινωνική ενσωμάτωση των ωφελουμένων και υλοποιείται  στο σύνολο της 

χώρας. Το πεδίο εφαρμογής του ΤΕΒΑ εξειδικεύεται στην Ελλάδα μέσω του 

Επιχειρησιακού Προγράμματος Επισιτιστικής και Βασικής Υλικής Συνδρομής 

Το Πρόγραμμα υλοποιείται μέσω Κοινωνικών Συμπράξεων και οι ωφελούμενοι 

επιλέγονται σύμφωνα με εισοδηματικά και περιουσιακά κριτήρια. Απευθύνεται 

σε νοικοκυριά που βρίσκονται σε ακραία φτώχεια και δεν μπορούν να 

καλύψουν τις ανάγκες τους σε βασικά είδη διατροφής και καθημερινής 

διαβίωσης. Το ΤΕΒΑ σχεδιάστηκε το 2015 και υλοποιείται μέσω 57 Κοινωνικών 

Συμπράξεων, με επικεφαλής Δήμους ή Περιφέρειες, παρέχοντας και νωπά είδη 

διατροφής. 

Δυστυχώς όμως κατά τη διάρκεια του 2020 οι διανομές άρχισαν να 

αραιώνουν και σε κάποιους Δήμους σταμάτησαν όπως στις Σέρρες, στην 

Καβάλα κ.ά.. Ειδικά στην Περιφέρεια Θεσσαλονίκης οι δήμοι που επλήγησαν 

περισσότερο είναι αυτοί των δυτικών περιοχών, των περιοχών δηλαδή στις 

οποίες κατοικούν τα χαμηλότερα οικονομικά στρώματα.  Έτσι στους Δήμους 
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Αμπελοκήπων- Μενεμένης, Ευόσμου – Κορδελιού οι δικαιούχοι έχουν να 

λάβουν τρόφιμα εδώ και ένα εξάμηνο ενώ στους Δήμους Νεάπολης Συκεών και 

Παύλου Μελά εδώ και έναν χρόνο, δηλαδή ήδη από την πρώτη καραντίνα. 

Όπως αντιλαμβάνεστε εν μέσω της υγειονομικής αλλά και της οικονομικής 

κρίσης που τη συνοδεύει, οι φτωχότεροι συμπολίτες μας βρίσκονται 

αντιμέτωποι κυριολεκτικά με το φάσμα της πείνας. 

Επίσης οι ωφελούμενοι δικαιούχοι καταγγέλλουν ότι υπήρξε 

ανισοκατανομή μεταξύ των Δήμων στα προϊόντα που διέθεταν, δηλαδή 

υπήρχαν Δήμοι που έδιναν μόνο απορρυπαντικά και καθόλου κρέας ενώ άλλοι 

ακριβώς το αντίθετο.  

Ήδη από τις 11/12/2020 σε επίκαιρη ερώτηση της Θ. Φωτίου, 

Αναπληρώτριας Τομεάρχη για την Κοινωνική Πρόνοια και Κοινωνική 

Αλληλεγγύη του ΣΥΡΙΖΑ, σας είχαμε επισημάνει το πρόβλημα και σας είχαμε 

προτείνει να θεσμοθετήσετε την προπληρωμένη κάρτα για την προμήθεια 

τροφίμων, ευθυγραμμιζόμενοι με το Ευρωπαϊκό Κοινωνικό Ταμείο και το 

Ταμείο του ΤΕΒΑ. Τα Ταμεία αυτά τροποποίησαν τον κανονισμό του ΤΕΒΑ και 

ενέταξαν στις προτάσεις τους για την προγραμματική περίοδο 2021-2027, την 

δυνατότητα παροχής τροφίμων και βασικής υλικής συνδρομής με κάρτα, 

λαμβάνοντας υπόψη τις ιδιαίτερες συνθήκες που επικρατούν με την πανδημία. 

Εξάλλου προπληρωμένες τραπεζικές κάρτες είχαν χορηγηθεί από την 

Περιφέρεια Πελοποννήσου στους δικαιούχους του ΤΕΒΑ στις Π.Ε. Αρκαδίας 

και Κορινθίας, για να μπορέσουν να κάνουν τις αγορές των τροφίμων και των 

ειδών που χρειάζονταν εν όψει του περυσινού Πάσχα. Το ύψος δαπάνης της 

κάθε κάρτας κυμαινόταν από 100 έως 150 ευρώ, ανάλογα με τα μέλη της κάθε 

οικογένειας. Θα μπορούσε κάτι ανάλογο να γίνει φέτος για την Περιφέρεια 

Κεντρικής Μακεδονίας. 

Επειδή τα διαχειριστικά προβλήματα του Προγράμματος δεν μπορεί να 

αποβαίνουν εις βάρος των φτωχότερων κοινωνικών στρωμάτων αλλά θα 

πρέπει να υιοθετηθούν λύσεις με σεβασμό στη διαφάνεια, που θα επιτρέπουν 

ωστόσο την απρόσκοπτη συνέχιση της παροχής των τροφίμων και των ειδών 

πρώτης ανάγκης στους δικαιούχους. 



Ερωτάται ο κ. Υπουργός  

1. Σε ποιους ακριβώς λόγους οφείλεται η καθυστέρηση που 

παρουσιάζεται στις διανομές τροφίμων του ΤΕΒΑ στους δήμους 

Αμπελοκήπων – Μενεμένης, Ευόσμου – Κορδελιού, Νεάπολης – 

Συκεών, Παύλου Μελά; 

2. Πως θα διασφαλιστεί, ότι οι δικαιούχοι του προγράμματος θα 

έχουν πρόσβαση σε τρόφιμα και βασικά αγαθά πρώτης ανάγκης;  

3. Προτίθεται να αντικαταστήσει το σύστημα προμήθειας και 

διανομής του ΤΕΒΑ με προπληρωμένη κάρτα προμήθειας των 

ειδών αυτών από την αγορά; 

4. Έχουν ενεργοποιηθεί κάποια από τα συνοδευτικά μέτρα του 

Προγράμματος που συμβάλλουν στην κοινωνική ενσωμάτωση 

των απόρων και ποια είναι αυτά για την περιοχή της Δυτικής 

Θεσσαλονίκης; 

 

Οι ερωτώντες Βουλευτές 

Γιαννούλης Χρήστος 

 

Αβραμάκης Ελευθέριος 

Βαρδάκης Σωκράτης 

Δρίτσας Θεόδωρος 

Ζουράρις Κωνσταντίνος 

Καρασαρλίδου Ευφροσύνη 

Καφαντάρη Χαρούλα (Χαρά) 

Μάλαμα Κυριακή 



Μάρκου Κωνσταντίνος 

Νοτοπούλου Αικατερίνη 

Παπαδόπουλος Αθανάσιος (Σάκης) 

Πούλου Παναγιού (Γιώτα) 

Ραγκούσης Ιωάννης 

Σαρακιώτης Ιωάννης 

Σκούφα Ελισσάβετ (Μπέττυ) 

Τριανταφυλλίδης Αλέξανδρος (Αλέκος) 

Τσίπρας Γεώργιος 

Φάμελλος Σωκράτης 

Φωτίου Θεανώ 

 

 

 

 




